
 

Geachte heer, mevrouw,  

 

 

Hierbij doen wij u toekomen ons antwoord op vragen ex art. 38 RvO van de 

SP over mogelijke sluiting en verlies aan werkgelegenheid bij BAT 

Niemeyer. De brief van de vragensteller treft u als bijlage aan.  

 

Inleiding 

Naar aanleiding van een intern onderzoek bij British American Tobacco 

(BAT) is er een advies uitgebracht aan de hoofddirectie in Londen. Het advies 

komt er op neer dat de totale productie van de locatie in Groningen 

(Niemeyer) verplaatst moet worden naar Duitsland en Hongarije om 

bedrijfstechnische (financiële) redenen. Het is een advies en de hoofddirectie 

zal hier een beslissing in nemen. BAT Niemeyer onderzoekt deze aanbeveling 

en scenario’s waarbij de productie (deels) in Groningen behouden blijft. De 

directie in Groningen doet zijn best om toch productie en werkgelegenheid 

hier te behouden. Uiteindelijk zal Londen de beslissing nemen. 

 

1. Is het college van B&W het met de SP eens dat dit verlies van 

werkgelegenheid onwenselijk en onnodig is? Zo ja, wat gaat zij hieraan 

doen? Zo niet, waarom niet?  

 

Het college is hiermee bekend en vindt het verlies aan werkgelegenheid ook 

onwenselijk. Wij proberen daar waar het kan te zoeken naar mogelijkheden 

en hebben onze hulp hierbij aangeboden.   

 

2. Wat vindt het college van B&W van het verplaatsen van deze 

werkgelegenheid door BAT Niemeyer naar Duitsland en Hongarije? Is het 

college van B&W met de SP van mening dat het hier dus gaat om een  
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verplaatsing van werkgelegenheid om lagere kosten (en zo (hogere) winsten) 

te maken? Zo ja, hoe gaat het college van B&W er bij BAT Niemeyer op 

wijzen dat het bedrijf ook een lokale en regionale maatschappelijke 

verantwoordelijkheid heeft voor Groningen? Zo niet, waarom niet? 

 

We kunnen niet op de zaken vooruitlopen. Over de beweegredenen van BAT 

voor deze interne aanbeveling weten we slechts dat het gaat om de omvang 

van de productiecapaciteit efficiënter te maken. Dat zou in lijn zijn met de 

dalende vraag naar tabaksproducten in Europa.   

 

3. Is het college van B&W met de SP van mening dat Groningen een groot 

tekort en een grote behoefte heeft aan werkgelegenheid voor productiewerk, 

vakkrachten en werkzoekenden met een beroepsopleiding? Zo ja, hoe vindt 

het college van B&W dat zij hierop handelt (los van de coronacrisis en de 

gevolgen daarvan voor de werkgelegenheid in specifieke sectoren)? 

 

Zie Economische Agenda 2020-2022. Daarin wordt aandacht besteed aan de 

toekomstbestendigheid van banen voor lager opgeleiden. In de 

tussenevaluatie komen we hierop terug.   

 

4. Is het college van B&W met de SP van mening dat de locatie van BAT 

Niemeyer, bij een mogelijk vertrek, geschikt moet blijven voor productiewerk 

en/of werkgelegenheid voor vakkrachten en werkzoekenden met een 

beroepsopleiding? Zo niet, waarom niet? 

 

Dat is op dit moment niet aan de orde. BAT Niemeyer onderzoekt 

verschillende scenario’s, onder andere in overleg met de vakbonden, waarbij 

de productie (deels) behouden blijft voor de standplaats Groningen, of een 

andere invulling van de bedrijfslocatie.    

 

5. Wat betekent een mogelijk vertrek van BAT Niemeyer voor de 60 

werknemers die via de sociale werkplaats bij BAT Niemeyer werken? Gaat 

het college van B&W bij een mogelijk vertrekt van BAT Niemeyer zich 

inzetten om deze werknemers onderdeel te maken van het sociale plan? Zo ja, 

op welke manier? Zo niet, waarom niet?  

 

Mocht dit nodig blijken, zal voor de circa 50 betrokken medewerkers van 

iederz tijdig worden gezocht naar alternatief werk. Ze blijven in elk geval bij 

iederz in dienst en er verandert niets aan hun dienstbetrekking. De 

verandering voor onze mensen zit hem dus in het krijgen van andere 

werkzaamheden, op een andere locatie. Uiteraard zal dit traject met de nodige 

zorgvuldigheid en persoonlijke aandacht worden doorlopen. De medewerkers  
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van iederz vormen dus geen onderdeel van een door BAT-Niemeijer op te 

stellen sociaal plan. 

 

Wij gaan ervan uit de vragen hiermee voldoende te hebben beantwoord.  

 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 

 


